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HOROSKOP EXTRA
Baran 21.03-20.04
Będziesz zmobilizowany 
do działania. Jest szansa 
sukcesu, więc nie odkładaj 
realizacji tego, co dla ciebie 
ważne. Pamiętaj jednak, że 
twoje projekty powinny być 
oparte na realnych podsta-
wach. Zebrane niedawno 
doświadczenia teraz zapro-
centują, a starania przyniosą 
efekty.

Byk 21.04-21.05
Twoje samopoczucie okaże 
się teraz chwiejne. Nie martw 
się, to nie są oznaki depresji. 
Nie poddawaj się swątpieniu. 
Powinieneś poprawić to, co 
wymaga korekty ale będzie 
dobrze. Poczujesz, że masz 
siłę i energię, a jeśli jesteś ze 
środka znaku, możesz liczyć 
na ekstra bonus.

Bliźnięta 22.05-20.06
Szykuje się przypływ pozy-
tywnej energii i inwencji. 
Nawet jak pojawią się ja-
kieś drobne zawirowania, 
wyjdziesz z nich obronną 
ręką. Na świat spojrzysz 
życzliwszym okiem, on 
zaś odwzajemni ci się tym 
samym. Nie siedź w domu, 
wyjdź ludziom naprzeciw. 
To może być dobry tydzień 
pod względem finansowym.

Rak 21.06-22.07
Bez problemu będziesz ra-
dzić sobie ze stresem. Pojawi 
się nowa pozytywna jakość- 
swoboda, pozytywne nasta-
wienie, lekkość bytu. Jeśli 
musisz podjąć decyzję- zrób 
to, wierząc w dobre zakoń-
czenia. Jeśli w związku masz 
burzliwy czas, nie rezygnuj 
jeszcze z wywieszenia białej 
flagi. Po burzy pojawia się 
tęcza. Sercowe sprawy usta-
bilizują się. 

Lew 23.07-22.08
Wzmocni się w tobie potrze-
ba wewnętrznego spokoju. 
Nie powstrzymuj chęci pod-
niesienia sobie poprzeczki, 
zainwestowania w edukację, 
skończenia jakiegoś ciekawe-
go kursu. To dobry kierunek. 
Warto teraz szukać pracy, 
przystąpić do egazminu, 
załatwić sprawę delikatnej 
natury. W finansach zielone 
światło, o ile nie wydasz 
wszystkiego, co zarobisz.

Panna 23.08-22.09
Zapragniesz doświadczać 
życia na poziomie emocji. 
W twoim życiu pojawi się 
więcej szczęścia, piękna, 
miłości i lekkości bytu. 
Kosmos wspiera kontakty 
z ludźmi, a także rozwój oso-
bisty. Możliwe, że zawrzesz 
znajomość, która przerodzi 
się w przyjaźń, a może nawet 
w miłość?

Waga 23.09-23.10
To nie jest dla ciebie naj-
łatwiejszy czas. Tworzy 
się wiele napięć i sytuacji 
sprawdzających twoją wy-
trzymałość. Jeśli utrzymasz 
równowagę, ludzie zauważą, 
że sprawdzasz się w warun-
kach podwyższonego stresu. 
Nagrodą okaże się umocnie-
nie twojej pozycji.  

Skorpion 24.10-21.11
Warto pomyśleć o uczuciach, 
poszukać odrobiny spokoju 
i harmonii wewnątrz siebie 
i we własnym domu. Warto 
teraz zająć się dopracowa-
niem szczegółów i własnym 
zdrowiem. Daj sobie trochę 
luzu. Dobra kondycja to wa-
runek skutecznego działania. 
Zrób badania, sprawdź, czy 
nie potrzeba ci większej 
dawki witamin i mikroele-

mentów.
Strzelec 22.11-21.12
Będzie więcej okazji do 
cieszenia się wiosną i do 
odczuwania radości. Chcąc 
wziąć od życia więcej, 
wrzucisz teraz szybszy 
bieg. Zwróć uwagę na sferę 
zawodową. W uczuciach 
przyjemne ocieplenie, ale 
na prawdziwy wybuch uczuć 
jeszcze musisz zaczekać. Nie 
bój się większej swobody 
w ubieraniu. Nie przejmuj 
się opiniami, rób to, czego 
naprawdę pragniesz. 

Koziorożec 22.12-19.01
Będziesz bardziej zadowo-
lony z siebie i spojrzysz na 
wiele spraw z odpowiedniej 
perspektywy. To będzie 
przyjemnie i aktywnie spę-
dzony tydzień. Odkryj teraz 
co w twoim życiu daje ci 
energię, a co ją ogranicza. 
Kiedy będziesz musiał wy-
bierać, zwróć się w kierunku, 
który daje ci siłę i pozwala 
się rozwijać. 

Wodnik 20.01-18.02
Będziesz się dzielić swoją 
wiedzą, doświadczeniami, 
zostaniesz doceniony, po-
czujesz się potrzebny. Życie 
może także stworzyć ci moż-
liwość dalszego poszerzania 
horyzontów. Zrealizujesz się 
w dziedzinie zawodowej. 

Ryby 19.02- 20.03
Twoja uwaga będzie skie-
rowana na przyjemności 
posiadania. Jednak bądź 
ostrożny i nie szastaj pię-
niędzmi, mimo że święta to 
świetny pretekst. Sercowe 
sprawy nabiorą wyrazistości. 
Będziesz gotów przyznać 
się sam przed sobą, że ten 
ktoś wiele dla ciebie znaczy. 
Zaufaj sobie i swojej intuicji. 
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część
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krzyżówka

Jest zgoda radnych na porozumienie 
w sprawie budowy ścieżki rowerowe 
na trasie Głogów – Grodziec Mały 
– Zabiele - Ceber- Chociemyśl – 
Kotla – Krążkówko – Kulów. 

Powstanie ona na nieczynnych już torach 
kolejowych.
Radni Rady Gminy Kotla wyrazili zgodę na 
zawarcie porozumienia międzygminnego 
Gminy Kotla z Gminą Miejską Głogów i Gminą
Głogów. Podstawowym warunkiem realiza-
cji inwestycji będzie pozyskanie pieniędzy 
zewnętrznych.
-  Mamy nadzieję, że uda się to dzięki wspólnej 

inicjatywie. Ścieżką dojechać będzie można 
na teren leśny w obrębie Kulowa – Głogówka 
– Leśnej Doliny, gdzie istnieją już ścieżki 
dydaktyczne – mówi  Łukasz Horbatowski, 
wójt Kotli

 Zdjęcia: UG Kotla 

Rowerem po nasypach kolejowych

Ponad 5000%
przekroczono
dopuszczalne
normy 

str. 3

Zatrważające dane
o skażeniu powietrza 
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Osoby starsze oszukiwane 
są metodami: na 
wnuczka, na policjanta 
lub funkcjonariusza 
Centralnego Biura 
Śledczego Policji – CBŚP. 
Przed utratą dobytku 
uchronić ich może 
ograniczone zaufanie. 

Mimo wielu apeli i ostrzeżeń po-
licji, nadal dochodzi do kradzieży 
i oszustw na wnuczka, policjanta, 
pracownika socjalnego itp. Naj-

częściej ofiarami są osoby starsze 
i samotne. 
- Apelujemy do mieszkańców po-
wiatu głogowskiego o ostrożność 
i ograniczone zaufanie wobec 
nieznanych osób, które odwiedzają 
nasze domy i mieszkania, podając 
się za pracowników socjalnych, 
przedstawicieli handlowych, pra-
cowników spółdzielni mieszkanio-

wych w tym gazowni, energetyki, 
a także za policjantów i księży 
– mówi asp. Łukasz Szuwikow-
ski p.o. oficera prasowego KPP 

w Głogowie.
W ostatnim czasie w naszym kraju 
często wykorzystywaną przez nich 
metodą jest tzw. oszustwo „na 
policjanta” lub funkcjonariusza 
Centralnego Biura Śledczego 
Policji – CBŚP. Sprawcy wyko-
rzystują zaufanie społeczeństwa do 
funkcjonariuszy Policji i wyłudzają 
pieniądze od starszych osób. 
-Nie ulegajmy presji czasu wywie-
ranej przez oszustów – mówi asp. 
Łukasz Szuwikowski. - Zwracamy 
się z apelem zwłaszcza do osób 
młodych, informujmy naszych 
rodziców i dziadków o tym, że są 
osoby, które mogą chcieć wyko-
rzystać ich życzliwość. Wykorzy-
stajmy sposobność i ostrzegajmy 
bliskich przed zagrożeniami. 
Zwykła ostrożność może uchronić 
ich przed utratą zbieranych latami 
oszczędności.

Rusza największy na 
Dolnym Śląsku przegląd 
dla młodych zespołów. To 
już 13 edycja Muzycznej 
Bitwy Radia Wrocław. 
Już teraz można zgłaszać 
swoje kandydatury, 
a warto, bo nagrodą 
jest 10 tys. zł i być 
może kariera na miarę 
Eweliny Lisowskiej.

To nie żart – to właśnie w Mu-
zycznej Bitwie zaczynała znana 
dziś w całej Polsce wokalistka, ale 
nie ona jedna. Do grona laureatów 
radiowej akcji należy też Tomek 
Kowalski czy kapele Trzynasta 
w Samo Południe i Fairy Tale 
Show. To idea, która ma nie tylko 
promować, ale też jednoczyć mło-
dych muzyków z regionu. Łączy 
ich pasja i co tu dużo kryć, ma-
rzenie, by usłyszeć swój utwór na 

antenie - mówi szef programowy 
Radia Wrocław Dariusz Litera. 
O tym, że marzenia się spełniają 
świadczy fakt, że wiele zespołów, 
które zaczynały właśnie u nas, 
dziś nagrywa płyty, koncertują, 
żyją z muzyki – mówi Ewa Zając, 
która w 2006 roku wymyśliła 
Muzyczną Bitwę. - Teraz czekamy 
na zgłoszenia kolejnych kapel, 
które być może w przyszłości 
będą okupować listy przebojów 
– dodaje.
Już za kilka dni na antenie Radia 
Wrocław usłyszycie, dokąd wy-
jadą jurorzy bitwy, by poszukać 
talentów. W poprzednich edycjach 
pojawiali się w Jeleniej Górze, 
Zgorzelcu, Wałbrzychu, Świdnicy 
czy w Legnicy.
Młodzi muzycy mają tylko jedno 
zadanie na początek: dobrze się 
zaprezentować, zaskoczyć lub 
zwyczajnie rzucić na kolana 

dziennikarzy muzycznych roz-
głośni. To wystarczy, by dostać 
się do etapu antenowego. Na tym 
etapie głos zabierają Słuchacze. 
To oni wysyłając smsy decydują, 
który z wykonawców znajdzie 
się w ścisłym finale. A ten to 
zawsze wielkie muzyczne święto. 
Na scenie sali koncertowej Radia 
Wrocław oprócz finalistów śpie-
wają uznane już gwiazdy – jak 
choćby TSA czy Acid Drinkers. 
W tej edycji finał odbędzie się 9 
czerwca 2018 r.

Dwaj głogowianie 
zaatakowali na ulicy 
starszego mężczyznę. 
Okradli jego mieszkanie 
i zaatakowali 
kobietę, która w nim 
przebywała. Grożąc jej 
zabrali pieniądze. 

Policjanci Wydziału Kryminal-
nego zatrzymali dwóch mężczyzn 
w wieku 25 i 26 lat, którzy dokonali 
rozboju na 64-latku. Mężczyźni 
zaczepiali 64-latka, który wracał 
do domu i nie był zainteresowany 
rozmową z nimi. Byli nietrzeźwi.

- Z uwagi na brak jego reakcji został 
on przewrócony na ziemię i pobity 
– mówi asp. Łukasz Szuwikowski 
p.o oficera prasowego KPP w Gło-
gowie. - Jeden z przestępców zabrał 
z jego kieszeni pieniądze i telefon 
komórkowy. 
Dwudziestolatkowie grozili 
mężczyźnie, który chciał wezwać 
policję. Z mieszkania pobitego 
postanowili ukraść jeszcze butelkę 
oleju, sól, cukier i inne artykuły 
spożywcze. 
-Jak ustalono w trakcie prowa-
dzonego postępowania, dwu-
dziestolatkowie zaatakowali 

również kobietę znajdującą się 
w jego mieszkaniu. Jeden z nich 
chwycił ją za szyję i zażądał 
pieniędzy kwocie 600 zł, które 
sam wyciągnął z torebki – mó-
wi asp. Łukasz Szuwikowski.  
25 i 26 latek usłyszeli zarzut 
dokonania rozboju wobec 
mężczyzny, którego wcześniej 
zastraszali, a następnie pobili 
i okradli. Grozi im od 2 do 12 
lat pozbawienia wolności. Na 
wniosek policji i prokuratury 
sąd zdecydował o tymczasowym 
aresztowaniu obu mężczyzn na 
okres trzech miesięcy.

Pobili, bo nie chciał z nimi rozmawiać

Agresywni dwudziestolatkowie

Policjanci apelują o rozwagę i ograniczone zaufanie

Uwaga na oszustów

To będzie bitwa
nie tylko na głosy



www.glogowextra.pl  •  6 grudnia 2017 r.     3

r e k l a m a

C

M

Y

CM

MY

CY

CMY

K

REKLAMA_PRASOWA6.pdf   1   30.11.2017   11:48

We wrześniu bardzo 
wysoki poziom emisji 
arsenu, ołowiu i innych 
pierwiastków. Poziom 
docelowy arsenu 
przekroczony o 5692%. 
Huta jest zaskoczona 
gigantycznymi 
wskaźnikami.

Przekroczony poziom arsenu 
i benzoapirenu w powietrzu. Gleba 
zgodnie z opinią Głównego Instytutu 
Górnictwa w Katowicach nie jest 
w złym stanie. Na 653 punkty objęte 
programem badawczym przekrocze-
nia arsenu, kadmu, miedzi, ołowiu 
i rtęci stwierdzono w 47 próbkach. 
Członkowie Stowarzyszenia Pro-
Natura, uważają, że przekroczenie 
pierwiastków w 47 próbach to nie 
jest powód do zadowolenia.
- My nie jemy ziemi, tylko płody 
rolne – mówi Jarosław Klus ze 
Stowarzyszenia ProNatura. – 
Uważam, że należy zbadać płody 
rolne, aby wyniki były pełne. Nie 
znamy także łącznego wpływu na 

nasz organizm kadmu, arsenu czy 
ołowiu. Jaki skutki w organizmie 
wywołują te wszystkie skumulo-
wane pierwiastki.
Stanem powietrza zajęli się radni na 
posiedzeniu Komisji ds. Rozwoju 
Obszarów Wiejskich i Ekologii. 
W budynku starostwa spotkali się 
radni miejscy, powiatowi przedsta-
wiciele ochrony środowiska oraz 
Huty Miedzi Głogów.
Jan Baraniecki, przewodniczą-
cy komisji przedstawił radnym 
i gościom informacje dotyczące 
przekroczenia arsenu w br. Wy-
niki zatrwożyły nie tylko radnych. 
Przedstawiciel huty był zaskoczony 
gigantycznymi wskaźnikami. 
W styczniu poziom docelowy, 
który stanowi 6 nanogramów na 
metr sześcienny przekroczony 
został o 709%. Taki stan powie-
trza utrzymywał się przez kilka 
dni. W lutym najwyższy poziom 
arsenu stanowił 1055% wartości 
docelowej, średnie miesięczne 
przekroczenia 547%. W marcu 
o 1933% przekroczona została 

norma arsenu. Średni miesięczny 
wskaźnik przekroczenia normy 
wyniósł 788%. W kwietniu poziom 
przekroczenie wynosiło 2783%, 
średnia miesięczna 1067%. W maju 
poziom najwyższy utrzymujący 
się przez kilka dni osiągnął prze-
kroczenie na poziomie 1175%, 
średnie miesięczne przekroczenie 
normy 643%. We wrześniu po-
miary przeprowadzono w dniach 
18-24. Poziom docelowy arsenu 
przekroczono o 5692%.
- Dla mnie jest to niezrozumiale 
i przerażające. Skąd takie skażenie 
powietrza? Nie wiemy czy ten 
wzrost emisji jest spowodowany 
awariami w hucie. Głównie to 
przemysł miedziowy emituje takie 
pierwiastki, wiemy to z literatury– 
mówił Jan Baraniecki.
Wskaźniki przedstawione przez 
przewodniczącego komisji były 
także niezrozumiale dla Mariana 
Knopa, głównego inżyniera ochrony 
środowiska i zarządzania majątkiem 
w Hucie Miedzi Głogów.
- Ten rok nie jest lepszy pod wzglę-

dem zawartości benzoapirenu, 
pyłu zawiesinowego ani stanu 
zanieczyszczenia związanego 
z poziomem arsenu w mieście – 
mówił Marian Knop. – Te wyniki 
dot. arsenu są dla nas kompletnym 
zaskoczeniem. Zainwestowaliśmy 
3 mld zł na dwie potężne instalacje. 
Zmniejszyliśmy emisje dopusz-
czalną w pyle. Zmniejszyliśmy 
także emisje pyłów a równocześnie 
mamy odwrotne reakcje, wyniki 
pomiaru w Głogowie. Jest może 
coś, czego nie wiemy. W związku 
z tym wykonamy, na co wcześniej 
się zgodziliśmy, analizę spacjacyj-
ną emisji.
Jarosław Klus ze Stowarzyszenie 
ProNatura uważa, że temat doty-
czący skażenia powietrza i gleby 
należy wyjaśnić dogłębnie.
- Ważne jest także prowadzenie 
działań edukacyjnych, które bę-
dą miały na celu uchronić nasze 
organizmy przed szkodliwym 
działaniem arsenu, kadmu, ołowiu 
i innych pierwiastków czy związków 
chemicznych – dodaje Jarosław Klus.

Radny Kazimierz 
Borecki proponuje, aby 
emeryci i renciści, mogli 
korzystać z bezpłatnych 
przejazdów autobusami 
linii nr 53. Wniosek 
w tej sprawie złożył 
na ostatniej sesji Rady 
Miasta Głogowa. 

Radny, Rady Miasta Głogowa, 
członek Komisji Ekologii, 
Zdrowia, Sportu i Turystyki 
oraz Komisji Społeczno-Samo-
rządowej, Polityki Społecznej 
i Rodziny Kazimierz Borecki 
zaproponował na ostatniej sesji, 
aby każdy emeryt i rencista mógł 
dojechać linią nr 53 na cmentarz. 
- Złożyłem wniosek o uwzględ-
nienie w wykazie uprawnionych 
do bezpłatnych przejazdów gło-
gowskich emerytów i rencistów, 
takie prawo dotychczas posiadają 
mieszkańcy powyżej 70 lat na 
podstawie GKM, wyłącznie na 
trasie przejazdu autobusu komu-
nikacji miejskiej linii 53 – mówi 
radny Kazimierz Borecki. - Ma to 

związek z ponoszeniem dużych 
kosztów dla tej grupy mieszkań-
ców, którzy często korzystają 
z wyjazdów na cmentarz. Przy 
niskich rentach i emeryturach jest 
to bardzo duże obciążenie dla ich 
budżetu domowego.
Ponadto radny wnioskował tak-
że o uwzględnienie w wykazie 
uprawnionych do bezpłatnych 
przejazdów na wszystkich liniach 
rodziców i opiekunów z rodzin 
wielodzietnych na podstawie 
GKM. Obecnie uprawnienia do 
bezpłatnych przejazdów posia-
dają wyłącznie dzieci z rodzin 
wielodzietnych.
Rodzice i opiekunowie mogą 
korzystać wyłącznie z ulgowych 
przejazdów na podstawie GKM.
Na ostatniej sesji radni na listę 
uprawnionych do korzystania 
z bezpłatnych przejazdów 
publicznym transportem zbio-
rowym na terenie Głogowa 
wpisali działaczy opozycji 
antykomunistycznej oraz osoby 
represjonowane z powodów 
politycznych. 

Zatrważające dane o skażeniu powietrza

Ponad 5000% przekroczono
dopuszczalne normy 

Radny wnioskuje o zmianę listy uprzywilejowanych 

Bezpłatny dojazd
na cmentarz
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Wskaźnik beznoapirenu rośnie 
w sezonie grzewczym. Wpływ 
ma na to złe paliwo w piecach. 
Urzędnicy będą kontrolować 
źródła niskiej emisji, czyli czym 
w kotłowniach palą właściciele 
domków jednorodzinnych?

O zanieczyszczeniu powietrza w Gło-
gowie radni miejscy i powiatowi mówią 
coraz więcej. Tym tematem zajmują się 
także komisje, w powiecie Komisja ds. 
Rozwoju Obszarów Wiejskich i Ekologii 
oraz w mieście Komisja Ekologii, Zdro-
wia, Sportu i Turystyki. Zanieczyszczenie 
powietrza było również tematem ostatniej 
sesji Rady Miasta Głogowa. Wzięli w niej 
udział przedstawiciele WIOŚ, Urzędu 
Marszałkowski i HM Głogów. Podczas 
swoich wystąpień zaproszeni goście uspo-
kajali, iż z powietrzem w naszym mieście 
nie jest najgorzej, jest w miarę dobrze. 
Przedstawiali statystyki, tabelki, wykresy 
i słupki. Radny Norbert Penza pytał, skoro 
jest tak dobrze, to dlaczego jest aż tak źle. 

Obecni na sesji nie potrafili jednoznacznie 
wskazać truciciela, emitenta różnych 
pierwiastków chemicznych, które trafiają 
do atmosfery. Uczestnicy sesji sugerują, iż 
na stan powietrza w naszym mieście i po-
wiecie wpływ mają między innymi huta, 
transport drogowy i kolejowy oraz dymy 
z kominów domków jednorodzinnych.
- Złe paliwo w piecach powoduje wzrost 
beznoapirenu – mówi radny Krzysztof Sa-
rzyński. – Czy miasto ma plany związane 
z wycofaniem pieców, chociażby z budyn-
ków zarządzanych przez miasto? Co my, 
jako miasto, możemy zrobić, aby zapobiec 
wzrostowi poziomu benzopirenu?
Wg. wcześniej wykonanych badań, 
zleconych przez Starostwo Powiatowe 
w Głogowie, w sezonie grzewczym rośnie 
wskaźnik rakotwórczego beznoapirenu. 
- Będziemy kontrolować źródła niskiej 
emisji – mówi Rafael Rokaszewicz, 
Prezydent Miasta Głogowa. – Wspólne 
działania w niedługim okresie wpłyną 
na poprawę środowiska.

 � (red)

Wieża ratuszowa przybrana zostanie 
w charakterystyczną czapkę św. Mikołaja. Na 
placu przez Miejskim Ratuszem organizatorzy 
przygotowali wiele niespodzianek dla 
każdego uczestnika Dni Świętego Mikołaja. 

Św. Mikołaj przybędzie do Głogowa tradycyjnie 6 
grudnia. Przywiezie ze sobą mnóstwo niespodzianek. 
Podziali się także tortem urodzinowym. Od środy 6 
grudnia do poniedziałku 11 grudnia na dzieci, młodzież 
i dorosłych czeka mnóstwo niespodzianek i ciekawych 
propozycji. Będzie między innymi sesja zdjęciowa ze 
św. Mikołajem, rekreacyjna jazda konna, przejażdżka 
saniami św. Mikołaja, smaczna zupa świąteczna. O godz. 
18 w ruinach kościoła św. Mikołaja, pierwszy raz od 
czasów zakończenia II Wojny Światowej, odprawiona 
zostanie msza święta. Natomiast w piątek 8 grudnia 
o godz. 17 zaplanowano koncert Arki Noego. W trakcie 
wszystkich dni, od 6 do 11 grudnia, będzie można zrobić 
zakupy w straganach świątecznych oraz smacznie zjeść 
w MIKOŁAJOWYCH FOOD TRUCKACH. Pożegnanie 
Mikołaja nastąpi w poniedziałek - 11 grudnia - wspólnie 
ze świąteczną trasą mikołajowej ciężarówki Coca-Coli.

Kontrole w domkach jednorodzinnych

Stare piece do wymiany
Atrakcje na Rynku Starego Miasta 

Święty Mikołaj
w Głogowie

Trwają prace w ruinach kościoła 
p.w Św. Mikołaja. W grudniu 
w zabytkowym kościele odbędzie się 
pierwsza po wojnie msza święta. 

Trwa układanie posadzki w prezbiterium ruin 
kościoła p.w. Św. Mikołaja. Pozwoli to na 
jeszcze większe wykorzystanie przestrzeni 
obiektu. 
- Już 6 grudnia, w dniu Św. Mikołaja, o godz. 18 
odbędzie się tu pierwsza po wojnie msza święta 
– mówi Rafael Rokaszewicz, Prezydent Miasta 
Głogowa. Szczegóły dotyczące tegorocznych 
obchodów Dni Świętego Mikołaja poznamy 
już niebawem. 

 �Zdjęcie: GMG

Uczniowie kl. I c SP 8 
w Domu nad Strumykiem 
pod czujnym okiem 
seniorów stworzyli 
wspaniale ozdoby. 
Po warsztatach 
dzieci relaksował się 
słuchając bajek. 

Niebawem święta. W „Domu nad 
Strumykiem” rozpoczęły się już 
warsztaty bożonarodzeniowe, 
w których poza seniorami uczestni-
czą dzieci z różnych szkół. Wczoraj 

z paniami z Klubu Seniora spotkały 
się dzieci z klasy Ic Szkoły Podsta-
wowej nr 8 w Głogowie. Seniorki 
uczyły ozdabiać bombki choin-
kowe. Uczestnikom warsztatów 
pomysłów nie brakowało. Efektem 
ich wspólnej pracy i niezwykłego 
talentu były wspaniałe bombki, 
które dzieci wzięły ze sobą do 
domu. 
- To były kolejne zajęcia z cyklu 
integracji międzypokoleniowej 
– mówi Elżbieta Ruszkowska, Dy-
rektorka „Domu Nad Strumykiem”. 

- Praca była niezwykle owocna 
i z korzyścią dla obu stron, po-
nieważ dzieci zostały zaproszone 
na kolejne zajęcia, tym razem na 
pieczenie pierniczków. 
Seniorki na zakończenie warsz-
tatów przygotowały dzieciom 
niespodziankę, która sprawiła im 
wiele przyjemności. Gdy pierw-
szaczki wygodnie się rozsiadły, aby 
się zrelaksować, jedna z seniorek 
wzięła do reki książkę i rozpoczęła 
się bajkowa przygoda. 

Umówili się na kolejne zajęcia

Warsztaty bożonarodzeniowe

Msza św. w ruinach
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W XXXI Międzyna-
rodowym Halowym 
Turnieju Mikołajko-

wym w sobotę i niedzielę 2 i 3 
grudnia wzięło udział blisko 300 
dzieci. Były to 24 drużyny z re-
gionu OZPN oraz mali piłkarze 
z zagranicznych miast partner-
skich Legnicy. Na parkiecie hali 
SP 20 w Legnicy zmierzyły się 
drużyny m. in. z Lubina, Legnicy, 
Głogowa, Złotoryi, Polkowic, 
Ścinawy, Rokitek, Chojnowa 
czy Prochowic. - Dla dzieci jest 
to okazja do spotkania, wymiany 
doświadczeń z zawodnikami z za-
granicy, do nawiązywania nowych 
kontaktów i przyjaźni. Dla nas to 
mozliwość, by im podziękować za 
cały rok ciężkiej pracy na trenin-
gach. To też okazja, by powiedzieć 
głośno – zdrowie i życie ludzkie 
jest najważniejsze i taka idea 
nam przyświeca - mówiła Maria 
Kajdan, prezes OZPN w Legnicy. 

Z myślą o zdrowiu OZPN zaprosił 
do współpracy Miedziowe Cen-
trum Zdrowia S.A. Miedziowa, 
medyczna spółka przygotowała 
szereg bezpłatnych badań profi-
laktycznych nie tylko dla małych 
uczestników turnieju. Z podsta-
wowej diagnozy mogli skorzystać 
również dorośli obecni na turnieju. 
Biały personel MCZ wykonywał 
EKG, mierzył ciśnienie tętnicze, 

poziom cukru we krwi i tkanki 
tłuszczowej w organizmie oraz 
badania pod kątem wykrywania 
wad postawy. - Chcemy przy tej 
okazji ocenić postawy małych 
sportowców, sprawdzić pod ką-
tem wad kręgosłupa, stóp i kolan. 
Wszyscy oczekujemy, że sport 
to zdrowie, ale trzeba pamiętać, 
że jeżeli dziecko już ma wadę 
postawy, to sport nie jest w stanie 
wszystkiego skorygować. Jesteśmy 
tu po to, by zasygnalizować rodzi-
com, że jest jakiś kłopot z wadą 
postawy. Dziecko z taką wadą 
rośnie, a działanie pod kątem jej 
korekcji powinno odbywać się 
w wieku rozwojowym, bo kiedy 
skończy się wzrost kostny, o ko-
rekcji można zapomnieć – mówił 
Maciej Kukułka, spec. fizjoterapii, 
kierownik działu rehabilitacji MCZ 
S.A. w Legnicy. 
Najmłodsi dość chętnie poddawali 
się profilaktycznym badaniom, bo 

jak sami mówili sportowcy muszą 
dbać o zdrowie. - Robili mi badania 
stóp i pleców. Musze zadbać o moje 
pięty, bo są trochę koślawe. Mam 
zamiar coś z tym zrobić - mówił Alan 
Wysoczański z drużyny Głogowa. 
Wszystkie przebadane dzieci otrzy-
mały od personelu MCZ informacje 
na piśmie, by móc przekazać je 
rodzicom. Wręczone dodatkowo 
ulotki pomogą opiekunom znaleźć 
odpowiednie poradnie i rozpocząć 
niezbędną rehabilitację. 
To nie pierwsza impreza sportowa 
na jakiej pojawia się MCZ S.A. 
i prowadzi szereg bezpłatnych 
badań dla małych sportowców. 
Poprzednia tego typu ipmreza, pod-
czas której przebadano setki dzieci 
miała miejsce latem na stadionie 
KGHM Zagłębie Lubin i była rów-
nież organizowana przez OZPN 
Legnica. - Staramy się promować 
zdrowie i to niekoniecznie tylko 
w naszych obiektach w Lubinie, 
Legnicy, Rudnej czy Głogowie. 
W tym roku postanowiliśmy, że nie 
będziemy robili ”białej soboty”, ale 
włączymy się w takie imprezy jak 
ta, gdzie możemy badać zarówno 
dzieci, jak i dorosłych. Jak za-
wsze przy okazji takich wydarzeń 
promujemy zdrowy tryb życia, 
prowadząc badania profilaktyczne. 
Staramy się w najmłodszej grupie 
społeczeństwa wdrażać zdrowe 
nawyki i uczyć, by badać się 
systematycznie i dbać o własny 
organizm, bo przecież ma nam 

służyć bardzo długo. Wszyscy 
musimy wiedzieć czy jesteśmy 
zdrowi i to niezależnie od tego, 
ile mamy lat. W przyszłym roku 
będziemy realizować nowe pro-
jekty. Jednym z nich jest program 
związany z grupą dzieci od 8 do 12 
lat. Projekt ten też jest związany 
z OZPN, a poza tym będzie w nim 
brała udział Akademia Wycho-
wania Fizycznego z Wrocławia, 

Polkowickie Centrum Usług 
Zdrowotnych i Zagłębie Lubin S.A. 
- mówił Waldemar Sułek, członek 
zarządu MCZ S.A. , dyrektor ds. 
finansowych. 
Wszystkim uczestnikom turnieju 
gratulujemy. Nie o wyniki przecież 
zawsze chodzi, ale dobrą zabawę 
i aktywny tryb życia, a tego dzie-
ciom, o które dba OZPN i MCZ 
raczej nie brakuje. 

promocja zdrowia

Sport i zdrowie – MCZ zbadało blisko 300 małych piłkarzy

Piłka nożna w parze z profilaktyką
Mali piłkarze z Lubina na I miejscu i zawodnicy z KS Polkowice na II miejscu, za 
nimi głogowianie tak wygląda podium XXXI Międzynarodowego Halowego Turnieju 
Mikołajkowego organizowanego w Legnicy przez OZPN. Poza zmaganiami piłkarskimi mali 
sportowcy skorzystali z profilaktycznych badań, które prowadził personel MCZ.

r e k l a m a

lekarzy specjalistów lub lekarzy wyrażających gotowość
rozpoczęcia specjalizacji w dziedzinach:

• onkologii klinicznej;
• chorób wewnętrznych;
• diabetologii;
• lekarzy specjalistów w dziedzinach:
• medycyny pracy;
• medycyny rodzinnej;
• endokrynologii;
• ortopedii i traumatologii narządu ruchu;
• urologii;
• neurologii.

Jest
praca

dla
lekarzy

Miedziowe Centrum Zdrowia 
rozszerza działalność 

i poszukuje lekarzy. Ma to 
związek z wprowadzoną 

od 1 października siecią szpitali.

W związku z poszerzeniem działalności przez 
“MIEDZIOWE CENTRUM ZDROWIA” S.A. w Lubinie – rozpoczęciem 
funkcjonowania w sieci szpitali – zapraszamy do współpracy:

Zapewniamy atrakcyjne wynagrodzenia i dogodny czas pracy.
Zainteresowane osoby prosimy o kontakt z Wiceprezesem 
Zarządu – Dyrektorem ds. Medycznych.
tel. 76/84 60 110, mail: praca@mcz.pl
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Są miejsca, które mają dla 
nas ogromne znaczenie, 
lecz robimy wszystko, 

żeby je omijać. Musimy dojrzeć 
do tego, by je odwiedzić. Kopal-
nia to magiczne miejsce, „Matka 
Żywicielka”, która pozwalała nam 
spokojnie żyć, wykształcić dzieci, 
osiągnąć pewien status społeczny 
i po wielu latach dzięki niej mo-
żemy spełniać swoje najbardziej 
szalone marzenia. To miejsce, 
które zawsze chciałam zobaczyć. 
Mogłam to zrobić każdego roku 
podczas zjazdów organizowanych 
z okazji Barbórki. Dlaczego tego 
nie uczyniłam? Bo z jednej strony 
pchała mnie ciekawość, z drugiej 
zatrzymywał strach przed tym co 
zobaczę. Bałam się, że codzienne 
oczekiwanie na swojego górnika 

powracającego z „szychty” zmieni 
się w koszmar. Znałam kopalnię 
z opowiadań, uczestniczyłam 
w jej życiu, ale nie „dotknęłam” jej 
osobiście. Na zjazd zdecydowałam 
się po kilkudziesięciu latach pracy 
mojego męża. 
Górnicy ciężko pracują pod ziemią, 
a jak my kobiety postrzegamy ich 
pracę? Pierwsze lata to wieczny 
strach, wypatrywanie przez okno, 
oczekiwanie. Wystarczyło kilkana-
ście minut spóźnienia i wyobraźnia 
podpowiadała najgorsze. Nie było 
telefonów i możliwości uprzedze-
nia o spóźnieniu. Co jakiś czas 
dowiadywałyśmy się o śmiertel-
nym wypadku. To wszystko tkwiło 
w naszej podświadomości, same 
o sobie mówiłyśmy poduszkowce, 
bo wiele czasu spędzałyśmy wspar-

te na poduszce z przyklejonym 
do szyby nosem. Kiedy w polu 
widzenia pojawiał się nasz górnik, 
oddychałyśmy z ulgą. Wtedy ba-
łam się widoku kopalni, nie byłam 
gotowa do podróży 1000m. pod 
ziemię.
Po wielu latach „zjechałam” 
w miejsce, które tak mnie prze-
rażało. Adrenalina i emocje 
spowodowały, że czułam się jak 
w kinie, ten świat był nierealny. 
Wszędzie witały nas uśmiechy 
i żarty górników. Na początek 
dostałyśmy ubrania robocze, 
miałyśmy z tym trochę problemów, 
bo duże i niewygodne. Musiałyśmy 
podwijać rękawy koszul i nogawki 
spodni, ale najgorsze były gumowe 

buty często za duże o 2-3 numery. 
Tak wystrojone przeszłyśmy do 
kolejnego pomieszczenia i tu 
dopiero czekała nas niespodzian-
ka. Ochoczo pobrałyśmy hełmy 
z czołówkami myśląc, że to już 
wszystko. Niestety doszły aparaty 
tlenowe, lampy i numery identy-
fikacyjne. Całość wyposażenia 
ważyła chyba tonę, ale bez niego 
ani rusz. Wszystkie nadrabiałyśmy 
dobrymi minami, lecz nie było nam 
do śmiechu. Słyszałyśmy o tym 
wszystkim od naszych mężów, 
ale zupełnie nie zdawałyśmy sobie 
sprawy, że jest to aż tak bardzo 
niewygodne i uciążliwe. Po do-
pełnieniu wszystkich formalności 
ruszyłyśmy w stronę windy ba-

cząc, by nie pogubić przydużych 
gumowców. Winda, która pędzi 
z prędkością ok. 12m/s. zwana 
przez górników klatką, była dla 
nas wyzwaniem, gdyż mężowie 
z dziwnym uśmieszkiem prze-
strzegali przed nią. Przywitał nas 
sygnalista, zamknął drzwi, wcisnął 
guzik i automatycznie zasunęła 
się krata. Klamka zapadła, nie 
było odwrotu, popędziłyśmy. 
Przy nagłym zatrzymaniu prawie 
wszystkie siedziałyśmy na podło-
dze. Na dole zapakowałyśmy się do 
dziwnego pojazdu, który niskimi 
(ok. 2m.) chodnikami przewiózł 
nas w miejsca pracy naszych mę-
żów. Zdawałyśmy sobie sprawę, że 
są to specjalne obszary i różnią się 
od tych, w których pracują górnicy, 
ale i tak byłyśmy pod wielkim 
wrażeniem. W niektórych miej-
scach temperatura była tak wysoka, 
że chciałyśmy ściągać z siebie 
flanelowe koszule, w innych zaś 
panowało przejmujące zimno 
i przeciągi. Największe emocje 
wzbudził przodek, w którym pra-
cowała wiertnica i bajkowe miejsce 
z kombajnem wydobywającym 
sól. Chodnik z solą dla nas kobiet 
wyglądał jak zaczarowana kom-
nata. Kilka pań zostawiło aparat 
tlenowy w aucie, a do pokrowca 
nazbierało dużych brył soli. Szybko 

zostały sprowadzone na ziemię 
przez naszego opiekuna. Po wy-
jeździe na powierzchnię z wielką 
ulgą pozbyłyśmy się ciężkiego 
wyposażenia i niewygodnych 
ciuchów. Powoli docierała do nas 
świadomość faktu, że byłyśmy tak 
głęboko pod ziemią.
Ta wyjątkowa podróż jeszcze bar-
dziej uświadomiła mi jak trudną 
i niebezpieczną pracę wykonują 
górnicy. Szanuję Was i podziwiam. 
W imieniu wszystkich bliskich 
Wam kobiet życzę wszystkiego 
dobrego, zadowolenia z pracy, tyle 
wyjazdów ile zjazdów i nieustającej 
opieki patronki górników - św. 
Barbary. 

 �Fot. i tekst Grażyna Sroczyńska

To jedyny taki dzień w roku. Górnicy świętują i przyjmują odznaczenia, a ich żony odwiedzają kopalnię.

Podziemna podróż



www.glogowextra.pl  •  6 grudnia 2017 r.     7

Budynek przy ul. Daszyń-
skiego, w którym od 
1988 roku funkcjonuje 

Liceum Ogólnokształcące nr II 
im. Mikołaja Kopernika, pełnił 
w swojej historii różne funkcje. 
Gdy powstawał, miał być prze-
znaczony jako internat dla uczącej 
się młodzieży. W trakcie ostatniej 
wojny znajdował się w nim lazaret 
a w latach sześćdziesiątych ubie-
głego wieku, dzięki społecznemu 
zaangażowaniu żołnierzy Wojska 
Polskiego, uruchomiono w nim 
Szkołę Podstawową. Zapraszam 
do poznania ciekawych dziejów 
tej budowli.
Rozwój działalności jezuitów, 

sprowadzonych do Głogowa pod 
koniec XVI wieku spowodował, że 
cesarz Ferdynand II dofinansował 
i zezwolił na założenie w mieście 
kolegium i gimnazjum pod opieką 
zakonników. Potrzebny stał się 
w również internat dla uczniów 
uczęszczających do szkoły jezu-
ickiej.
Pierwszy Konwikt w Głogowie 
rozpoczął swoją działalność 
w 1662 roku, w jednym z bu-
dynków przy Rynku. Obok 
uczniów, zamieszkiwali w nim 
również muzycy kościelni, oraz 
różni stypendyści. W 1693 roku 
placówka doczekała się statutu, 
który zobowiązywał wszystkich 

jej mieszkańców do 6-letniej nauki. 
Z biegiem czasu stary konwikt 
przestał odpowiadać zmieniającym 
się wymaganiom, stąd na początku 
XX wieku powstała myśl zbudo-
wania nowego domu dla uczącej 
się młodzieży.
Nowy budynek umiejscowiono 
przy Promenadestrasse 15 (dziś 
ul. Daszyńskiego). Inicjatorem 
budowy był sam ordynariusz wro-
cławski Georg von Kopp, którego 
kardynalski herb umieszczono 
nad wejściem głównym po zakoń-
czeniu prac. Budowę rozpoczęto 
w maju 1905 roku, zakładając datę 
jej ukończenia na dzień 15 marca 
1906 roku. Co ciekawe, termin ten 
został dotrzymany. Budynek zapro-
jektował architekt von Carlowitz. 
Po ukończeniu prac, budynek 
posiadał dwa piętra, na których 
było łącznie 100 pokoi sypialnych, 
kaplica domowa, duży refektarz, 
osobna szatnia dla uczniów, po-
mieszczenia gospodarcze oraz 
biblioteka z czytelnią. Tuż za nim 
znajdował się duży ogród oraz plac 
zabaw. Przed budynkiem od strony 
głównego wejścia znajdowały 
się dwie figury z piaskowca: św. 
Tomasza z Akwinu i św. Alojzego. 
Zarząd nad budynkiem powierzono 
siostrom elżbietankom, które pra-
cowały na rzecz powołań kapłań-
skich oraz opiekowały się chorymi 
uczniami. Przed wybuchem II 
wojny światowej w konwikcie 
przebywało 75 chłopców, a liczba 
ta wzrosła do około 100 w trakcie 
samego konfliktu. Po ataku hitle-
rowskich Niemiec na ZSRR w 1941 
roku, w budynku konwiktu powstał 
lazaret, prowadzony przez siostry 
elżbietanki. W marcu 1945 roku, 
budynek spłonął.
Po odbudowie służył jako pierw-
sza w ówczesnym województwie 
zielonogórskim tzw. „Tysiąclat-
ka” – Szkoła Podstawowa nr 3. 

W księdze pamiątkowej czytamy: 
„Ten piękny trwały pomnik po-
wstał w Głogowie ze świadczeń 
i ofiarnego wysiłku szeregowców, 
podoficerów i oficerów Śląskiego 
Okręgu Wojskowego i przybrał 
miano szkoły imienia Drugiej 
Armii Polskiej. Dzieciom głogow-
skim oddali go w dniu 24 lipca 
1960 roku żołnierze Ludowego 
Wojska Polskiego.” Szkoła Podsta-
wowa funkcjonowała w budynku 
przez ponad 20 lat, kiedy to, 
wraz z rozwojem nowego osiedla 
Piastów Śląskich oraz potrzebą 
uruchomienia w mieście kolejnego 
Liceum, w 1988 roku „podsta-
wówkę” przeniesiono do nowo 
wybudowanego kompleksu na oś. 
Piastów Śląskich. 
Projekt budowy nowej szkoły 
na tym osiedlu na powstał już 
w połowie lat osiemdziesiątych 
i był związany z potrzebą budowy 
nowej placówki oświatowej dla 
mieszkańców zasiedlających roz-
budowywane nowe osiedle. W dniu 
1 września 1989 roku nastąpiło 
uroczyste otwarcie rozpoczynają-
cego pierwszy rok szkolny nowej, 
tej już „piastowskiej Trójki”.
Natomiast w budynku przy ul. 
Daszyńskiego już od 1 września 
1988 roku rozpoczęło działalność 
Liceum Ogólnokształcące nr II. 
Organizatorem nowej szkoły 
średniej w Głogowie, z inicjatywy 
Kuratorium Oświaty w Legnicy, 
był ówczesny Naczelnik Wydziału 
Oświaty i Wychowania Urzędu 
Miejskiego w Głogowie Stanisław 
Knurowski. W pierwszym roku 
działalności szkoły dokonano 
naboru do czterech klas pierw-
szych, przyjęto trzy klasy drugie 
z I Liceum Ogólnokształcącego, 
a także klasy siódme i ósme ze 
Szkoły Podstawowej nr 3. Pierw-
sze egzaminy maturalne szkoła 
przeprowadziła w 1991 roku. Od 

1998 roku działa w szkole obser-
watorium astronomiczne, które 
powstało z inicjatywy ówczesnego 
dyrektora szkoły Romana Bo-
chanysza oraz nauczyciela fizyki 
Ludwika Lehmana. Obecnie jest 
jedynym tego typu obserwatorium 
na Dolnym Śląsku. W 2008 roku 
placówka otrzymała w prezencie 
od pracowników Katedry Mate-
matyki i Cybernetyki Uniwersytetu 

Ekonomicznego we Wrocławiu 
teleskop Bresser Messier typu 
Newtona o średnicy lustra 15 cm 
i ogniskowej 120 cm. 
Innym ciekawym wydarzeniem 
w najnowszej historii szkoły 
jest odsłonięcie 11 października 
2011 roku zegara słonecznego, 
znajdującego w pobliżu głównego 

wejścia do Liceum. Jest to pierwszy 
w Głogowie zegar „napędzany” 
energią słoneczną, a stworzył go 
Michał Łuczyński. W ubiegłym 
roku placówka oświatowa docze-
kała się nowoczesnego kompleksu 
sportowego, w ramach rządowego 
programu „Moje Boisko – Orlik 
2012. Natomiast w 2018 roku Li-
ceum obchodzić będzie jubileusz 
30-lecia placówki.

Dotychczasowi dyrektorzy 
Liceum Ogólnokształcącego nr 
II w Głogowie: Ryszard Gola-
-Sienkiewicz (1988-1992), Roman 
Bochanysz (1992-2002 i 2003-
2007) Bogdan Sołtyszewski 
(2002-2003) oraz Tomasz Kuziak 
(od 2007).

 �Dariusz Andrzej Czaja

historia

redakcja@glogowextra.pl

Budynek konwiktu na jednej z przedwojennych widokówek 
(z arch. DAC)

Wejście główne do konwiktu (z arch. DAC)

Wnętrze wejścia głównego do konwiktu (z arch. DAC) Termomodernizacja budynku II Liceum Ogólnokształcącego 
w 2008 roku (z arch. II LO w Głogowie)

Liceum Ogólnokształcące nr II im. Mikołaja Kopernika 
w Głogowie – stan dzisiejszy (Fot. DAC)

Kiedyś konwikt, lazaret i Szkoła Podstawowa

Liceum Ogólnokształcące nr II w Głogowie 
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Prezydent i starosta 
podtrzymują chęć 
współpracy dla dobra 
głogowskiego szpitala. 
Radni z powiatu wyrazili 
zgodę na zbycie 50% 
udziałów szpitala. 
Radni miejscy nie zajęli 
jeszcze stanowiska. 

Przyszłość i rozwój głogowskiego 
szpitala oraz zbycie 50% udziałów 
były tematem spotkania radnych 
miejskich i powiatowych ze 
starostą, prezydentem i dyrekcją 
szpitala. Zarząd Powiatu Gło-
gowskiego zaprosił do budynku 
starostwa wszystkich radnych, 
z zaproszenia skorzystało kilkoro. 
Starosta i prezydent obecnym na 
spotkaniu przedstawili swoje 
stanowiska w sprawie udziałów 
oraz korzyści jakie czekają szpital 
po nabyciu ich przez miasto. Prze-

konywali, iż środki które miasto 
przekaże za udziały w całości 
zostaną wykorzystane na rozwój 
placówki, remonty oddziałów, 
zakup nowego sprzętu i nowych 
usług. Zgodnie z ofertą miasto 
w czterech proporcjonalnych ratach 
przekaże ponad 17,6 mln zł. 
Starosta i prezydent przekonywali 
zebranych, iż środki przekazane 

przez miasto za udziały przyspiesza 
rozwój placówki. Zgodnie z pla-
nami w ciągu czterech lata szpital 
przejdzie metamorfozę. Zajdą 
zmiany jakościowe, techniczne, 
będą lepsze warunki do leczenia 
i pracy. Prezydent miasta poinfor-
mował także o ujęciu w planach 
budżetu na 2018 rok i kolejne 
pieniędzy na rozwój szpitala. 

aktualności

Starostwo Powiatowe 
przekazało dotację 
na konserwację rowu 
melioracyjnego. Prace 
wpłynęły na poprawę 
bezpieczeństwa wzdłuż 
drogi w kierunku 
Grochowic. 

Gmina Kotla pozyskała z budżetu 
Powiatu Głogowskiego dotację 
w wysokości 5 tys. zł. Środki wy-

korzystano na prace konserwacyj-
ne rowu melioracji szczegółowej 
w obrębie Grochowic na odcinku 
430 m. W ramach zadania wy-
konano odmulenie cieku oraz 
rozplantowano urobek po mecha-
nicznym odmuleniu wzdłuż rowu. 
Koszt wykonanych prac 5 tys. zł.  
- Wykonane prace zwiększą bez-
pieczeństwo ruchu drogowego 
wzdłuż drogi powiatowej do miej-
scowości Grochowice – wyjaśnia 

Łukasz Horbatowski, Wójt Gminy 
Kotla.
Mieszkańcy gminy zabiegali 
o udrożnienie rowu. Interpelacje 
w tej sprawie składał również 
Radny Powiatowy Jan Baraniecki.
- Rów wymagał oczyszczenia, 
dochodziło do sytuacji, że woda 
z rowu przelewała się na jezdnię 
drogi powiatowej, co stwarzało 
duże niebezpieczeństwo dla ruchu 
drogowego – dodaje wójt.

30 lat temu powstał 
Zespół Folklorystyczny 
„Grochowiczanki”. Swoimi 
występami uświetnia 
imprezy miejskie, 
wiejskie i powiatowe. 

Przez 30 lat wiele się działo w ze-
spole. Zmieniał się skład, dołączyli 
grajkowie, młodzież, powstały 
także nowe piosenki. Zespół Folk-
lorystyczny „Grochowiczanki” jest 
wizytówką Gminy Kotla. Swoim 
repertuarem urozmaica nie tylko 
gminne, miejskie ale i powiatowe 
imprezy: dożynki, festyny, pikniki 
i inne spotkania. Jubileusz 30-lecia 
zespół obchodził wśród przyjaciół.
- Dziękujemy Wam za 30 lat 
krzewienia tradycji i pielęgno-
wania kultury. Wasze zaangażo-
wanie, pasja i atmosfera, którą 
tworzycie nie da się kupić za 

żadne pieniądze. Życzymy Wam 
jeszcze wielu jubileuszy i pięk-
nych koncertów -mówił Łukasz 
Horbatowski, Wójt Gminy Kotla.  
Nie zabrakło życzeń i kwiatów. 
Każdy członek zespołu otrzymał 
imienne podziękowanie, które 
wręczyli wójt, Przewodnicząca 
Rady i Dyrektor GOKiS w Kotli. 

Wyjątkowe życzenia jubilatom 
złożyli członkowie Zespołów Folk-
lorystycznych „Wrzos” i „Skidnio-
wianie”. Zespół „Grochowiczanki” 
dla gości przygotował pyszny 
poczęstunek i zaśpiewał swoje 
największe przeboje. Jubileusz 
zakończył się zabawą taneczną. 

 �Zdjęcie: UG Kotla

Jacek Zahorski, przewodniczący 
głogowskiego koła .Nowoczesnej 
wybrany do Rady Krajowej. 
Jacek Zahorski i Sławomir Kraw-
czyk reprezentowali Głogów na 
konwencji .Nowoczesnej w War-
szawie. Podczas zjazdu odbyły 
się wybory struktur krajowych.
Konwencja to nie tylko wybór 
szefa partii. Dokonano także 
wyboru członków rady krajo-
wej, członków krajowej komisji 
rewizyjnej oraz członków sądu 
koleżeńskiego. - Tu znalazło się 
miejsce, aż dla dwóch głogowian. 

Mariusz Rojek został członkiem 
krajowej komisji rewizyjnej. Na-
tomiast Jacek Zahorski, członek 
Zarządu Regionu Dolnośląskiego 

i przewodniczący koła w Gło-
gowie został wybrany do Rady 
Krajowej.

 �Zdjęcie: .Nowoczesna 

W poniedziałek odbyły się 
wybory w głogowskim PiS. 
Wojciech Zubowski został 
przewodniczącym komitetu.
Podczas zebrania wyborczego 
członków komitetu Prawo 
i Sprawiedliwość w Głogowie, 
dokonano wyboru nowych 
władz komitetu. W głosowaniu 

ustalono skład nowego zarządu, 
do którego weszli: Agnieszka 
Badzińska, Mariusz Kędziorę, 
Roman Obacz, Radosław Pobol 
i Wojciech Zubowski.
Funkcję przewodniczącego 
komitetu ponownie została 
powierzona Wojciechowi Zu-
bowskiemu.

Negocjacje z radnymi o udziałach szpitala

Metamorfoza za miliony

Przyjaciele nie zawiedli

Jubileusz zespołu „Grochowiczanki”

Wybory w PiS

Głogowianie we władzach 
.Nowoczesnej

Przygotowują się do zmiany pogody

Melioracja w Kotli
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